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BRMG.KS-IX.0012.2.2015 
 

PROTOKÓŁ Nr 4-2/2015 
 
Z posiedzenia Komisji Sportu Rady Miasta Gdańska, które odbyło się w 
dniu 25 lutego 2015 roku, a rozpoczęło o godz.16:00 w Sali Seana 
Lestera (nr 003) w Nowym Ratuszu przy ul. Wały Jagiellońskie 1 w 
Gdańsku. 
 

Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załączniki nr 1 i 2 do 
protokołu. 
 

Na stan pięciu (5) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło pięciu 
(5), czyli było quorum do podejmowania prawomocnych decyzji.  
 

Posiedzeniu przewodniczył Radny Mirosław Zdanowicz – 
Przewodniczący Komisji Sportu Rady Miasta Gdańska. 
 

Po stwierdzeniu quorum, otworzył 4 posiedzenie Komisji, powitał zebranych i 
poinformował, że porządek obrad został, w terminie regulaminowym, wysłany do 
radnych drogą elektroniczną. Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska o zamiarze 
likwidacji Gdańskiego Ośrodka Kultury Fizycznej w Gdańsku, przy Al. 
Grunwaldzkiej 244 – druk nr 108. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej 
uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Miasta Gdańska na lata 2015 – 2040 – druk nr 122 – w zakresie działania 
Komisji. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej 
uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2015 rok – 
druk nr 121 – w zakresie działania Komisji.  
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

4. Inwestycje powstające w ramach Budżetu Obywatelskiego – zarządzanie 
powstałą infrastrukturą. 
Przedstawiają: Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych, Pan 
Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku    

5. Możliwość powstania w Gdańsku sztucznego toru do Skimboardingu. 
Przedstawiają: Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych, Pan 
Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku, Pan 
Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
 

6. Koncepcja budowy nowych basenów w Mieście Gdańsku 
Przedstawiają: Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych, Pan 
Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku, Pan 
Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
 
 

7. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
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Następnie Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały druk nr 108 został 
wycofany przez wnioskodawcę. W związku z tym zaproponował, aby wycofać ten 
projekt uchwały z porządku posiedzenia Komisji. 
 
Głosowanie: 
4 głosy za - jednogłośnie  
 
Przewodniczący powiedział również, że wpłynęły Autopoprawki do projektów 
uchwał dotyczących zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej oraz budżecie 
miasta Gdańska na rok 2015 – druki nr 122 i 121.  
Następnie poddał pod głosowanie przyjęcie porządku posiedzenia bez wycofanego 
projektu uchwały druku nr 108. W wyniku głosowania Komisja porządek przyjęła 
jednogłośnie – 4 głosami „za”.  

 
PUNKT  - 1 

 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na 
lata 2015-2040 – druk nr 122 – w zakresie działania Komisji + Autopoprawka. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
26 lutego 2015 r. – BRMG-S.0006.122.2015) 
 

Pani Maria Wojnarowska – Kierownik Referatu Planowania Budżetowego w  
Wydziale Budżetu Miasta i Podatków, w imieniu wnioskodawcy, przedstawiła 
projekt uchwały wraz z Autopoprawką w zakresie działania Komisji. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG  podziękował 
za przedstawienie projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak głosów w 
dyskusji, poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu 
uchwały zawartego w druku nr 122 wraz z Autopoprawką – w zakresie działania 
Komisji. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   
 
Komisja Sportu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Marię Wojnarowską – Kierownika Referatu Planowania 
Budżetowego w Wydziale Budżetu Miasta i Podatków, przedstawiciela 
wnioskodawcy, w wyniku przeprowadzonego głosowania, 3 głosami za, przy 0 
głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się, przyjęła i pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 122 + 
Autopoprawka - w zakresie działania Komisji. (Opinia nr 4-2/6-2/2015). 

 
PUNKT  - 2 

 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2015 rok – druk nr 121 + 
Autopoprawka – w zakresie działania Komisji. 
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(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
26 lutego 2015 r. – BRMG-S.0006.121.2015) 
 

Pani Maria Wojnarowska – Kierownik Referatu Planowania Budżetowego w  
Wydziale Budżetu Miasta i Podatków, w imieniu wnioskodawcy, przedstawiła 
projekt uchwały wraz z Autopoprawką w zakresie działania Komisji. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG  podziękował 
za przedstawienie projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak głosów w 
dyskusji, poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu 
uchwały zawartego w druku nr 121 wraz z Autopoprawką – w zakresie działania 
Komisji. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   
 
Komisja Sportu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Marię Wojnarowską – Kierownika Referatu Planowania 
Budżetowego w Wydziale Budżetu Miasta i Podatków, przedstawiciela 
wnioskodawcy, w wyniku przeprowadzonego głosowania, 3 głosami za, przy 0 
głosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących się, przyjęła i pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 121 – w zakresie 
działania Komisji + Autopoprawka. (Opinia nr 4-2/7-3/2015). 
 

PUNKT  - 3 
 
Inwestycje powstające w ramach Budżetu Obywatelskiego – zarządzanie 
powstałą infrastrukturą. 
 

Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku  
W ramach Budżetu Obywatelskiego powstają inwestycje różnego rodzaju. Wśród 
tych inwestycji są inwestycje o charakterze sportowym, rekreacyjnym, 
wypoczynkowym, parki, etc. Powstaje też problem związany z zarządzaniem tą 
infrastrukturą oraz kosztami, które się pojawiają wraz z powstaniem tych 
obiektów. Po rozmowach i ustaleniach pomiędzy głównie Zarządem Dróg i Zieleni 
oraz Miejskim Ośrodkiem Sportu i Rekreacji doszliśmy do pewnych ustaleń i 
porozumień, żeby optymalizować koszty związane z zarządzaniem, ba na te koszty 
składają się chociażby w przypadku boisk koszty bieżące utrzymania czystości, 
koszty związane z przeglądami technicznymi rocznymi, pięcioletnimi oraz 
przeglądami związanymi z konserwacją. Co do zasady ZDiZ przejmuje 
infrastrukturę związaną z terenami zielonymi i placami zabaw i innymi 
urządzeniami, które służą głównie bardziej rekreacji, natomiast MOSiR zajmie się 
infrastrukturą głównie sportową. Mam na myśli głównie boiska oraz skateparki. Dla 
przykładu skatepark na Osowej. Aby optymalizować te koszty dla przykładu obiekt 
na Osowej, w którym jest już skatepark oraz jest plac zabaw oraz alejki, ścieżki, 
kosze, itd. Więc ZDiZ zajmie się sprzątaniem tych powierzchni, natomiast MOSiR 
zajmie się dozorowaniem stanu technicznego obiektu, dlatego niektóre obiekty 
będą miały swoje umocowania w budżecie zarówno w ZDiZ-cie jak i w Miejskim 
Ośrodku Sportu i Rekreacji. Każdy obiekt ma nieco inną specyfikę. Każdy obiekt ma 
inne koszty związane z jego utrzymaniem. W związku z tym każdy obiekt będzie 
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kalkulowany indywidualnie i te kwoty będą się pojawiały w naszych jednostkach 
jako zadania do realizacji. Dziękuję.       
 

Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych  
W ramach uzupełnienia należy dodać, że te zadania Budżetu Obywatelskiego 
powstają w procesie inwestycyjnym. W związku z taką reorganizacją systemu 
realizowania inwestycji te zadania Budżetu Obywatelskiego realizuje Dyrekcja 
Rozbudowy Miasta Gdańska. To będzie główna jednostka realizująca projekty 
inwestycyjne miasta. One są realizowane i tak jak powiedział dyrektor Paszkowski 
już kwestia zarządzania i utrzymywania jest właśnie tak rozpisana jak państwo 
słyszeli, a proces sam powstawania tych zadań Budżetu Obywatelskiego koordynuje 
Dyrekcja Rozbudowy Miasta Gdańska.   
 

Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
Mam takie pytanie do panów dyrektorów. Jaki jest maksymalny pomysł w tym 
Budżecie Obywatelskim? Jaka jest inwestycja jedna z najdroższych?  
 

Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych  
One nie mogą być większe niż, w tej edycji, niż 500 tys. zł. Przy nowej edycji będą 
kolejne weryfikacje zmniejszania najprawdopodobniej obszarów, czyli dzielnice, a 
nie okręgi wyborcze i też górne progi takich przedsięwzięć w tej edycji to jest 500 
tys. zł maksymalna wartość jednego. Z punktu widzenia tych zadań, o których 
mówiliśmy, to są zadania boiska wielofunkcyjnego w Gdańsku Osowej to jest 470 
tys. zł. To są zadania też rekreacyjne związane z Podleśną Polaną parku Hallera – 
Okrzei, plac przy Baczyńskiego, Bohomolca, Podkarpacka łącznie 495 tys. zł. 
Skatepark przy Św. Barbary 500 tys. zł i dzielnicowy park rekreacyjno – 
wypoczynkowy dla dzieci, młodzieży i dorosłych na Stogach, etap I – 500 tys. zł. To 
są największe z tych przedsięwzięć.     
 

Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
Przy tym rozbiciu takim na dzielnice to takie sumy już się nie pojawią?  
 

Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych  
Nie wiadomo jaki będzie ostateczny kształt, bo to się dzisiaj jeszcze dyskutuje czy 
będą to projekty tylko te dzielnicowe mniejsze, czy będą projekty ogólno miejskie, 
większe. To w tej chwili jest w trakcie działań. Dzisiaj nawet po raz kolejny 
spotyka się zespół, który Budżet Obywatelski konsultuje, tworzy nową edycję na 
rok 2016. Także pewnie jest jeszcze trochę niewiadomych, ale będzie informacja. 
Być może to się skończy zwiększoną kwotą puli na Budżet Obywatelski. 
 

Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
Dziękuję bardzo. Czy są pytania? Dziękujemy bardzo. Przyjmujemy informacje. 
Przy okazji są tutaj państwo, którzy reprezentują Radę Dzielnicy Przeróbka 
odchodzącą i mam nadzieję, że kontynuacja też będzie. Chciałbym się zapytać jak 
państwo się na to zapatrujecie, bo ten Budżet jest taki, jaki jest. Będzie się 
zwiększał, ale jeżeli okręgów wyborczych mamy 6, a dzielnic mamy 34 to teraz 
jeżeli te pieniądze będą dzielone nie przez 6 a przez 30 to będą grosze. Co będzie 
można zrobić? Malowanie płotu, placu zabaw, czy drobne remonty.  
 

Pani Elżbieta Żmijewska – była Przewodnicząca Rady Osiedla Przeróbka  
Niektóre działania są robione przez kilka dzielnic. Także jest jako jedno zadanie, 
które będzie realizowane w wielu dzielnicach.   
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Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
Mi się przypominają bardzo dawne czasy, dla wszystkich jednakowo.  
 
Pan Sławomir Sieradzki – Przewodniczący Zarządu Rady Osiedla Przeróbka 
To jest kwestia porozumienia.  
 
Pani Elżbieta Żmijewska – była Przewodnicząca Rady Osiedla Przeróbka  
Będzie dyskusja nad tym budżetem, czy ta forma, bo właśnie, żeby nie zmniejszać 
tych kwot, żeby można było zrealizować jakieś większe zadanie, ale jednocześnie 
jest taki trend, że każda dzielnica chciałaby mieć jakieś środki, ale słusznie pan 
zauważył, że wtedy są te małe środki, bo na 30 dzielnic podzielić.   
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
Teraz jest na 6 okręgów, a będzie na 30.    
 
Pani Elżbieta Żmijewska – była Przewodnicząca Rady Osiedla Przeróbka  
Jest jeszcze kwestia tego, czy po prostu czy z tych zadań wypadną pewne rzeczy 
jak remonty chodników. Trwa dyskusja nad tym budżetem.  
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych  
Tutaj na pewno, w tej edycji już to było widać, że była pula na okręg i była też 
pula na projekt ogólno miejski, czyli łącznie w stosunku do pierwszej edycji 2014 
było tych środków 11 mln zamiast 9 mln, o 2 mln więcej. Mówię o roku 2015.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
Pan siedzi w tych inwestycjach, programach rozwojowych i pan wie, że tu by się 
nie 11 mln przydało, tylko 111 mln i wtedy można byłoby coś zrobić.  
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych  
Byśmy mieli i 211 mln to też by było za mało. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
Moim zdaniem to jest krok do tyłu.  
 
Pan Grzegorz Szczuka – p. o. Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Panie radny, ale też trzeba mieć świadomość, że to nie jest tak, że powstaje 
Budżet Obywatelski, jego koncepcja w jednym wydziale czy w drugim, trzecim, 
tylko zespół ten, który pracuje nad budżetem, ta urzędnicza część jest najmniejsza 
w tym wszystkim, bo ten wniosek o zwiększenie ilości regionów do dzielnicowego 
zejścia to przyszedł tak naprawdę od organizacji pozarządowych, od Rad Dzielnic. 
W tej chwili w obecnym układzie, kiedy mamy ten układ dopasowany do obwodów 
wyborczych to jest tak bardzo często, że małe projekty, które są dla jednej z 
dzielnic na przykład, uciekały. Myślę, że trzeba się liczyć z tym, że Budżet 
Obywatelski musi z roku na rok przyrastać. Od tego nie uciekniemy.   
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
Będzie przyrastać, ale ta różnica 6 a 30 to bardzo długo będzie musiał przyrastać, 
żeby doszło do tego poziomu.  
 
Pan Grzegorz Szczuka – p. o. Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Też trzeba mieć świadomość, że razem z Budżetem Obywatelskim na same 
zrealizowanie projektów będzie przyrastała kwota obsługi tych inwestycji, bo 
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powstaje boisko, to potem ktoś musi je utrzymywać. Podnosząc Budżet 
Obywatelski wszyscy też państwo radni musicie mieć świadomość, że za tym idzie 
też wzrost kosztów obsługi w przyszłości.   
 

Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
Zdajemy sobie sprawę, tylko chcemy, żeby to szybciej się działo, bo nawet gdyby 
to przy budżecie 11 czy 15 mln zł i szło by co roku i każdy okręg wyborczy 
dostawałby znacząca sumę, to zrobiłby coś większego, lepszego, na wiele lat by to 
wystarczyło. To są dywagacje takie, ale życie to pokaże w końcu, że coś trzeba 
będzie nowego wymyślić. Proszę państwa teraz przechodzimy do 4 i 5 pkt. 
 

PUNKT  - 4 
 

Możliwość powstania w Gdańsku sztucznego toru do Skimboardingu. 
 

Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
Teraz mamy dwa punkty. To są tematy, które zgłosił kolega Hamadyk. Proszę 
bardzo, udzielam głosu. 
 

Radny Łukasz Hamadyk – członek Komisji 
Powiem co to jest ten skimboarding i skąd to się urodziło w mojej głowie. Jest to 
dyscyplina wolna. Jest to ślizg na desce, na płytkiej wodzie, także jest to 
bezpieczne, bardzo popularne.   
 

Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
Jest wyciągarka?  
 

Radny Łukasz Hamadyk – członek Komisji 
Nie. Puszcza się deskę na płytkiej wodzie, wskakuje się, wykonuje różnego rodzaju 
ewolucje. Bardzo się rozwija ta dyscyplina. Kto jeździ chociażby do Chałup to 
widzi, że tam całe rodziny tą dyscyplinę uprawiają. To jest na tyle rodzinna 
dyscyplina, że tam naprawdę nie trzeba się martwić o dzieci, że coś się stanie, bo 
wiadomo są tam wywrotki, ale człowiek nie może się utopić, bo jest płytka woda. 
Zastanawiałem się, czy byłaby możliwość takiego toru sztucznego, nie tylko 
sezonowego uruchomić w Gdańsku? Czy byłaby taka możliwość? Byłem u pana 
dyrektora, rozmawiałem na ten temat, pan dyrektor zna tą dyscyplinę i 
zastanawialiśmy się jak można by to było w przyszłości zrobić. Jest taka fajna w 
przyszłości być może możliwość, że przy budowie basenu taki tor do uprawiania tej 
dyscypliny mógłby powstać. Wiem, że są tory naturalne, chociażby w Jelitkowie. 
Odbywają się tam różnego rodzaju zawody. W tym roku będzie też letnia edycja 
imprezy Baltic Games i generalnie być może byłaby to też fajna okazja, żeby tą 
dyscyplinę tam pokazać wobec szerszego grona, żeby znaleźć więcej osób, które 
chciałyby w tą dyscyplinę zainwestować. Jesteśmy dużym miastem nad wodą, to 
warto by było, aby również nie tylko latem mieszkańcy mogli tą coraz bardziej 
rozwijającą się dyscyplinę uprawiać. Jeśli pan dyrektor chciałby coś na temat tej 
wizji uzupełnić to proszę bardzo.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
Czy można by było wykorzystać do tego zbiorniki retencyjne?  
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Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku  
Są za głębokie. Pan radny nie wspomniał, bo są Mistrzostwa Europy i też będziemy 
prowadzili akcję w ramach projektu Aktywuj się w Skimboardingu i będziemy 
prowadzić zajęcia i będziemy dopingować naszych dzierżawców do tworzenia 
takich miejsc do ćwiczenia przy swoich obiektach gastronomicznych. W zeszłym 
roku taki tor powstał na Stogach oraz przy wejściu 63. Mamy nadzieję, że uda się 
zmobilizować naszych dzierżawców do tego, żeby powstał. To działało bardzo 
fajnie, była wypożyczalnia, był animator.  
 
Pan Grzegorz Szczuka – p. o. Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Nie jest to droga inwestycja.    
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku  
Mam nadzieję, że przy wsparciu WRS-u w tym roku również uda się.  
 
Pan Grzegorz Szczuka – p. o. Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
W tym roku organizacja nie zdecydowała się na złożenie grantu. Myśmy w zeszłym 
roku jako WRS to testowali. Był zrobiony tymczasowy tor przy współpracy z MOSiR-
em. Tam też dołożyliśmy Program Edukacji Morskiej – miał swoje stanowisko. To 
była oferta w sierpniu skierowana dla dzieci z rejonu Przeróbka, Stogi, żeby, jeśli 
nie mają oferty, to przyszły na tą plażę, w jakiś sposób kontrolowany. To 
frekwencyjnie bardzo chłonęło dzieciaki. To było coś nowego i nawet jak padał 
deszcz to i tak na plażę przyjeżdżały dzieci ze Stogów. To zawsze było coś innego. 
To nie był duży koszt, bo cały ten projekt się zamknął w chyba w 22 tys. zł, ale to 
było z animatorem, ze sprzętem, który został, bo część tego sprzętu została 
zakupiona w projekcie i została na następny rok.    
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku  
Rzeczywiście to było fajne działanie. Deklaracje były ze strony organizatora były, 
żeby to rozwijać.   
 
Pan Grzegorz Szczuka – p. o. Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Nie złożyli w tym roku.  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku  
Animacje w ramach projektu Aktywuj się czyli przed mistrzostwami, na Potoku 
Jelitkowskim, na naturalnym cieku. Nasz Potok Jelitkowski meandruje i dzięki temu 
powstają różnego rodzaju rozlewiska i takie wypłycenia, które są idealnym 
akwenem do realizacji tego typu przedsięwzięcia. Jeżeli chodzi o sztuczny tor to 
trzeba by było się zastanowić nad takim wnioskiem, żeby przy okazji projektowania 
obiektów wodnych, pływalni, być może projektanci musieliby się zastanowić czy 
nie można by było zrobić takiego stanowiska do ćwiczenia pod dachem. 
 
Radny Łukasz Hamadyk – członek Komisji 
Myślę, że teraz, przy okazji tej imprezy, która będzie, Baltic Games… 
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku  
11 kwietnia jest na hali Amber Expo. Impreza będzie biletowana. Być może warto 
porozmawiać z panem Tandeckiem, żeby w kolejnej edycji, albo tej otwartej, albo 
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tej za rok, taki tor utworzyć, ale to zależy od samego organizatora, albo zaszczepić 
tą ideę.    
 
Radny Łukasz Hamadyk – członek Komisji 
Na pewno się wybierzemy na imprezę, więc będzie okazja porozmawiać.      
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
Panowie Paszkowski, a szczególnie pan dyrektor Trojanowski potrafią to 
zaszczepić. My tylko zgłaszamy. Prosimy, żeby panowie pamiętali, że jeżeli będzie 
coś takiego to możemy pomóc. Na razie musimy tym zakończyć. Sygnał jest i nie 
słyszałem żadnego sprzeciwu, także jest dobrze. Przechodzimy do kolejnego 
punktu.    
 

PUNKT  - 5 
 

Koncepcja budowy nowych basenów w Mieście Gdańsku 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
Tu rozpocznie pan dyrektor Dawidowski. Bardzo proszę.  
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych  
W kwestii basenów trzeba sobie przede wszystkim powiedzieć, że całą rozpiska 
naszych działań wygląda w następujący sposób. Pierwszy z basenów należy 
wymienić basen przy szkole w Kokoszkach, tan, który jest na ukończeniu w tej 
chwili i był zamówiony w pakiecie z budową nowej szkoły. To jest pierwsza z 
lokalizacji, która si8. w tej chwili dzieje i jest w tej chwili na ukończeniu. Patrząc 
z punktu widzenia inwestycji miasta. Z tego samego punktu widzenia trzeba sobie 
powiedzieć, że projektując basen w Kokoszkach staraliśmy się, tak jak zresztą całą 
szkołę, pozyskać dokumentację, która będzie miała możliwość powielania. I tak 
została ona zamówiona jako pięciokrotną możliwość powielenia takiej szkoły z 
basenem bądź osobno szkoły czy osobno basenu. W związku z powyższym 
niewielkim kosztem, bo kosztem adaptacji możemy dalej w innych miejscach 
lokalizować baseny. Co nas tak zachęciło do tej operacji? Mianowicie to, że do tej 
pory basen kojarzył nam się z wydatkiem około 20 mln zł, budowa basenu. Basen w 
pakiecie ze szkołą w Kokoszkach został zamówiony w taki sposób, że wykonawca 
był zobowiązany do osobnego wycenienia basenu i zastrzegliśmy sobie jako miasto, 
że możemy ewentualnie odstąpić od budowy basenu, bo mamy określone pieniążki 
przeznaczone na budowę basenu. Okazało się, że basen w Kokoszkach został 
wyceniony na kwotę około 7 mln zł z kawałkiem. Biorąc pod uwagę to, że 
oczywiście ten efekt mógł być uzyskany przez zamówienie szkoły razem z basenem, 
to załóżmy, że 10 mln zł to jest kwota, która się powinna nam kojarzyć dzisiaj z 
basenem, a nie 20 mln. W związku z powyższym sam basen został wprowadzony do 
planu inwestycyjnego jako kolejna lokalizacja Osowa, SP 81 i tam DRMG kończy 
adaptację projektu basenu, na wzór tego w Kokoszkach, i w tym roku i w przyszłym 
przeznaczone są środki na to, żeby do przyszłego roku basen na Osowej 
zrealizować. DRMG jeszcze chwilkę i będzie ogłaszało przetarg na realizację tego 
basenu, który będzie prawie kopią tego basenu w Kokoszkach, bo to jest tylko 
adaptacja do danego miejsca. Kolejną lokalizacją, w której marzy nam się basen, 
ale oczywiście tutaj jest też kwestia montażu finansowego to jest szkoła w 
Kowalach, metropolitalna szkoła, którą planujemy zbudować z Kolbudami, 
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Pruszczem Gdańskim. Porozumienie na tą okoliczność jest podpisane. Ono zakłada, 
że próbujemy pozyskać maksymalne dofinansowanie. Po pierwsze budujemy w 
trójkę ta szkołę. Basen jest opcją. Partnerzy ostatecznie się zdecydują po pierwsze 
czy w ogóle dojdzie do realizacji projektu jeśli pokażemy jakie jest finansowanie. 
Po pierwsze Kolbudy, Pruszcz i Gdańsk po swoim wkładzie, ale też szukamy źródeł 
zewnętrznych finansowania od Unii po różne inne fundusze i będziemy w trzecim 
kwartale tego roku wspólnie z partnerami decydować czy zebrany montaż 
finansowy pozwala nam na pójście dalej i czy w ogóle basen jest tylko opcją czy 
jest też już możliwość realizacji, ale warto sobie również przy tej lokalizacji 
zaznaczyć taką opcję, że tam również może powstać basen w najbliższym okresie. 
Wreszcie też BPI, które zakładało pojawienie się dwóch niezależnych basenów, bo 
te w Kokoszkach, w Kowalach pojawiają się przy okazji budowy szkoły. Mówimy też 
o lokalizacji przy dzisiejszej szkole SP 12 na Ujeścisku. Tutaj nie mamy jeszcze 
źródła finansowania. To jest nasz zamiar i nie ma jeszcze okresu realizacji, ale to 
jest jedna z lokalizacji, która od dzisiaj jest w Bazie Priorytetów Inwestycyjnych. 
Czyli podsumowując, to co dzisiaj będzie budowane siłami miasta, baseny 
budowane to w Kokoszkach ten, który się kończy i już będzie w tym roku oddany do 
realizacji. Basen w Osowej przy SP 81, który będzie w przyszłym roku oddany do 
realizacji, a w tym roku rozpocznie się jego budowa. Opcjonalnie basen przy szkole 
w Kowalach jeżeli partnerzy dojdą do wspólnego porozumienia, uzbierają 
wystarczającą ilość środków to tam się też pojawi basen. W naszej Bazie 
Priorytetów Inwestycyjnych funkcjonuje lokalizacja przy SP 12, ale dzisiaj ona na 
razie nie jest w projektowaniu, nie ma zabezpieczonych środków. Jest taką opcją. 
To mówimy o basenach nowych do zbudowania, czy planowanych do zbudowania 
przez miasto. Jeszcze jest wśród naszych planów remont basenu na Pilotów przy LO 
XV. Tam jest analiza wykonana przez DRMG. Tam pojawiła się kwota remontowa, 
która pozwoli ten basen utrzymać w działaniu. Obecnie szukamy montażu 
finansowego, żeby te 2,5 mln zł, które jest potrzebne na remont móc wprowadzić 
do planu DRMG i móc rozpocząć remont basenu. Dokumentacja tego remontu jest 
już przygotowana. Tam była przez nas do podjęcia decyzja czy ten basen, krótko 
mówiąc, zamknąć, bo koszty remontu przekraczają wartość budowanego od nowa, 
czy znaleźć taki sposób na remont, który za pieniądze takie, które określiliśmy w 
postaci progu maksymalnego ok. 2,5 mln zł da się tak wyremontować ten basen, że 
jeszcze będzie służył. Okazało się, że się da, że taka dokumentacja została 
przygotowana, ale teraz czekamy na możliwość finansową. Jeśli się ona tylko 
pojawi to będziemy w stanie ruszyć z remontem tego basenu na Pilotów. Tu 
mówimy o basenie istniejącym, który podlegałby remontowi, ale dzięki temu 
mógłby dalej funkcjonować. To jeśli chodzi o plany inwestycyjne miasta bądź takie 
modernizacyjno – remontowe, które są na dzień dzisiejszy znane, i do których się 
przymierzamy. To tyle z mojej strony. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
Mamy gości z zarządu Dzielnicy Przeróbka i państwo jesteście tym tematem 
wyjątkowo zainteresowani.   
 
Pan Sławomir Sieradzki – Przewodniczący Zarządu Rady Osiedla Przeróbka 
Tak, bo jesteśmy kolejny raz na komisji i w poprzedniej kadencji i teraz. Panie 
dyrektorze mam pytanie. Czy Wieloletni Plan Inwestycyjny w sprawie tych basenów 
do którego roku sięga?  
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Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych  
Nie konstruujemy go w takim przedziale czasowym, bo to nie jest Wieloletnia 
Prognoza Finansowa, która musi mieć granice. To jest Baza Priorytetów. W tej 
Bazie Priorytetów po prostu ustaliliśmy lokalizacje, o których powiedzieliśmy. 
Gdyby się pojawiały źródła finansowania to my dzisiaj mamy model, wiemy, w 
oparciu o jaki model byśmy ten basen budowali. Mam na myśli projekt. Natomiast 
co do lokalizacji to zakładaliśmy dwie lokalizacje osobnych basenów, budowanych 
jako baseny. Nie przy okazji szkoły, tylko osobno. Te dwie lokalizacje, bo 
uznaliśmy, że stać nas na dwie lokalizacje o łącznej wartości 20 mln, bo jeden 
basen to jest 10 mln, w najbliższej perspektywie. Dla nas ta najbliższa perspektywa 
to są najbliższe lata, szczególnie jeżeli chodzi o unijną. Tu przy basenach jest 
problem, żeby dofinansować to z dofinansowaniem unijnym, co najwyżej z 
Ministerstwa Sportu.  
 
Pani Elżbieta Żmijewska – była Przewodnicząca Rady Osiedla Przeróbka  
Z Jessici można uzyskać. 
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych  
To wtedy jest konstrukcja taka, związana z budowaniem w inny sposób niż taki 
tradycyjny.  
 
Radny Jaromir Falandysz – członek Komisji 
Ale w ogóle nie można, czy jest niski procent dofinansowania?   
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych  
Na dzień dzisiejszy z tych źródeł, które są nie ma dla takiego miasta jak Gdańsk, 
dużego miasta, opcja zbudowania basenu z finansowaniem unijnym, nie wchodzi w 
grę, ale jeśli znajdziemy takie źródło to oczywiście. Nie jesteśmy tak umówieni, że 
to są baseny, które chcemy w najbliższej dziesięciolatce zbudować. Tego tak nie 
regulujemy. Regulujemy to w oparciu o możliwości finansowe. Dzisiaj po pierwsze 
wiemy, że jest o połowę tańszy, że nie 20 mln, a 10 mln, a po drugie te dwie 
lokalizacje, o których powiedziałem, Osowa i SP 12 to są takie nasze lokalizacje. 
Osowa już za moment w realizacji, SP 12 jako następna do ulokowania tam basenu. 
 
Pan Sławomir Sieradzki – Przewodniczący Zarządu Rady Osiedla Przeróbka 
Jeszcze mam pytanie odnośnie diagnozy. Na podstawie jakiej diagnozy państwo 
wybrali lokalizację? Jak państwo widzą przed sobą mapkę (załącznik nr 4 do 
protokołu), którą przygotowaliśmy i też była prezentowana na poprzedniej komisji 
w poprzedniej kadencji, jest zaktualizowana, wskazujemy obszar, na którym tak 
naprawdę nie ma basenu. Basen jest na ulicy Chałubińskiego. To jest bardzo blisko 
Ujeściska. Wiem, że tam osiedla się rozbudowują, ale też chcielibyśmy, żeby 
pomyśleć o osiedlach, które są tak naprawdę wyspą przemysłową. W tej chwili my 
wiele poczyniliśmy jako Rada Dzielnicy, bo spotykaliśmy się z panem Alanem 
Aleksandrowiczem, z firmami, które funkcjonują w naszej dzielnicy i przeniosą 
swoje biura, tam powstają już jak po deszczu biurowce, więc chcielibyśmy 
„wykorzystać” firmy do tego, żeby ewentualnie miasto weszło w partnerstwo 
publiczno – prywatne. Nie wiem na ile to jest możliwe pod względem finansowym, 
bo to może pani skarbnik nam udzieli informacji.  
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Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych  
Już odpowiadam. W przypadku inwestycji akurat w mieście Gdańsku jest tak, że 
zawsze zyskują one dodatkowy priorytet, jeżeli mogą mówić o finansowaniu 
zewnętrznym. Dla nas ppp, wszelkiego rodzaju partnerstwa, które mogą skutkować 
udziałem partnera prywatnego w przedsięwzięciu na pewno nadają dodatkowego 
rankingu dla danego zadania i powodują jego przyspieszenie i te lokalizacje, które 
państwu wymieniałem one nie są związane z żadnymi partnerstwami. To są 
lokalizacje, które będą wybudowane w 100% za środki miejskie, może poza 
wyjątkiem szkoły w Kowalach, gdybyśmy znaleźli finansowanie. Natomiast gdyby 
się pojawiła w mieście w jakimkolwiek miejscu naszego miasta informacja, że jest 
możliwe partnerstwo to je analizujemy, nie wykluczamy, wręcz nawet śmiem 
twierdzić, że taki udział partnera prywatnego na pewno spowodowałby, że byśmy 
odrębnie na to zadanie patrzyli, bo jest dla nas wtedy typem takiego zadania z 
finansowaniem zewnętrznym. Te lokalizacje, o których mówiłem to są takie na 
zasadzie, gdyby miasto za swoje środki w 100%.  
 
Pan Sławomir Sieradzki – Przewodniczący Zarządu Rady Osiedla Przeróbka 
Na podstawie jakiej diagnozy właśnie.   
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych  
To było studium wykonalności, wymieniony przez pana pan Alan Aleksandrowicz 
czyli GARG wykonywał dla miasta Gdańska te lokalizacje w 2011 roku.    
 
Pan Sławomir Sieradzki – Przewodniczący Zarządu Rady Osiedla Przeróbka 
Rozumiemy, że jest potencjał i chcemy budować tam, gdzie centrum się przenosi 
tylko patrząc na ten nasz okręg wyborczy to tak naprawdę jest to pusta plama. 
Lokalizacja przy szkole 61. Też podjęliśmy rozmowy z dyrekcją w sprawie tego 
basenu. Szkoła też jest jak najbardziej zainteresowana. Nie mówimy może o takim 
basenie za 10 mln, ale być może pana wydział pomyślałby, czy też komisja by nas 
wsparła, jeśli chodzi o sam fakt pływalni. Nie wiem jak mają się koszty i jaka jest 
tak naprawdę różnica między pływalnią a basenem, bo te źródła informacji, które 
posiadamy to tak naprawdę nie ma żadnej, być może, że tylko koszty finansowania.  
            
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku  
Nazwa, terminologia.  
 
Pan Sławomir Sieradzki – Przewodniczący Zarządu Rady Osiedla Przeróbka 
Zależy nam na tym, żeby ten basen akurat w tej pustej plamie, państwo widzą na 
tych mapach.  
 
Pani Elżbieta Żmijewska – była Przewodnicząca Rady Osiedla Przeróbka  
Na ścianie wschodniej Gdańska.  
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych  
Pamiętam ta lokalizację, która się gdzieś wyświetlała w kategoriach potencjalnych 
partnerów, bo już jakiś czas temu takie rozmowy były, czy sugestie. 
 
Pan Sławomir Sieradzki – Przewodniczący Zarządu Rady Osiedla Przeróbka 
W 2013 roku spotkaliśmy się z Komisją. 
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Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych  
Jeżeli by się takie możliwości pojawiały to…, partnerstwa są czymś odrębnym. To 
jest dla nas możliwość zrealizowania projektu we współfinansowaniu.   
 
Pan Sławomir Sieradzki – Przewodniczący Zarządu Rady Osiedla Przeróbka 
My podpowiadamy ewentualnie co można zrobić. Rozmawiamy też z rzecznikiem 
prasowym i z prezesem DCT. Oni na ta chwilę nie mogą wesprzeć nas finansowo, 
ani wejść w partnerstwo na pewno, bo budują terminal, ale myślimy też o takim 
dochodowym źródle dla Gminy Miasta Gdańsk, tym bardziej, że ten akurat basen 
miałby być zlokalizowany przy Trasie Sucharskiego, gdzie rozbudowują się firmy. 
Nie dokonywaliśmy takiej stricte analizy finansowej, bo też nie mamy pełnego 
wglądu do budżetu wpływów, ale uważamy, że nie byłoby to miejsce puste, bo 
najbliższy basen dla nas jest na Chełmie.   
 
Radny Jaromir Falandysz – członek Komisji 
Żaden w Gdańsku nie jest pusty basen, bo nie licząc tych pięciu właściwie wanien, 
które są w hotelach, to w Gdańsku ponad 30 tys. osób przypada na jedną 
prawdziwą pływalnię.  
 
Pan Sławomir Sieradzki – Przewodniczący Zarządu Rady Osiedla Przeróbka 
50 tysięcy. Liczyliśmy.  
 
Radny Jaromir Falandysz – członek Komisji 
Pięćdziesiąt nie, ale trzydzieści parę tysięcy tak. W Warszawie mamy trzy razy 
więcej prawdziwych basenów niż w Gdańsku.  
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych  
Żebyśmy mieli tą świadomość, że finanse publiczne i to pan Paszkowski na pewno 
powie na przykładzie chociażby basenu na Chełmie, że to nie jest działalność, która 
by była dla nas stricte zarobkowa i żebyśmy dzięki temu zdobywali dodatkowe 
finanse czy fundusze. My to praktycznie spinamy w jakiś sposób dzięki temu są 
przychody. W niektórych przypadkach możemy odliczać VAT od inwestycji. 
Natomiast takie klasyczne działanie biznesowe tutaj … gdybyśmy z tego tytułu 
chcieli budować baseny to byśmy bardzo dużo partnerstw publiczno – prywatnych 
wykonywali. Nie zepnie się finansowo. 
 
Pan Grzegorz Szczuka – p. o. Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Prywatni inwestorzy by budowali, gdyby to miało szansę zarobić.  
 
Pani Elżbieta Żmijewska – była Przewodnicząca Rady Osiedla Przeróbka  
Czas najwyższy w społeczeństwo trochę zainwestować. Z basenu korzystają dzieci, 
młodzież, dorośli i starsi, a nie tak jak z boiskami.  
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych  
Dlatego w ostatnich latach nie było basenów, a teraz wymieniłem ze 4, które się 
mogą pojawić.  
 
Pani Elżbieta Żmijewska – była Przewodnicząca Rady Osiedla Przeróbka  
Chciałam zwrócić tą uwagę, bo nawet jeżeli to będzie partnerstwo czy nie 
partnerstwo, że jednak, tak jak słusznie pan mówi, że tam gdzie powstają nowe 
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dzielnice tam buduje się baseny, ale proszę państwa jak tutaj się poprowadzi linię 
podziału z północy na południe przez Śródmieście po prawej stronie nie ma żadnej 
… Sobieszewo jest … przy tym skomunikowaniu Rudniki, Olszynka, Dolne Miasto, 
Śródmieście też nie ma. Po prostu to miejsce, które my proponujemy, czyli koło 
Mostu Wantowego po uruchomieniu tunelu będzie tak skomunikowany, to znaczy na 
dzień dzisiejszy już, także wszyscy z Sobieszewa, z Rudnik, zakłady pracy nawet 
też mogą korzystać, Rafineria. Często korzystają z naszej dzielnicy, bo akurat 
zaopatrują się tam w sklepie, który jest bardzo dobrze zaopatrzony, więc jeżeli 
zakłady, które się lokalizują, proszę państwa trzeba coś dać mieszkańcom za to, że 
się w końcu to jest teren przemysłowy cała wyspa Stogi. Tak samo jak pan mówi, 
że na plaży trzeba zrobić, zaprojektować. Wszystko inwestuje się Brzeźno, 
Jelitkowo. Plaża na Stogach jest niewykorzystana i to jest plaża, która ma duży 
potencjał. Jest największą plażą nad Bałtykiem i też można tam lokalizować pewne 
rzeczy i DTC jest bardzo zainteresowane. One w małym stopniu na razie nas 
wspomaga. My myślimy nie tylko o Przeróbce, ale o całej wyspie Stogi, Krakowiec i 
w ciągu lata tyle turystów tu przyjeżdża. Zaproponujmy oprócz tej plaży, która nie 
ma nic w zasadzie, te wejście jedne główne, które nie jest odpowiednio 
wyposażone ma niewiele do zaproponowania. Zaproponujmy turystom coś więcej. 
Przecież jest Centrum Żeglarstwa Międzynarodowe. Można do niego dopłynąć, ale 
dojechać do niego raczej trudno. Ta droga jest fatalna.    
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku  
Droga jest i jest utwardzona. Kiedyś była szutrowa. Tam nie ma gdzie zaparkować i 
to jest problem, bo jechać już można.   
 
Pani Elżbieta Żmijewska – była Przewodnicząca Rady Osiedla Przeróbka  
Ta prawa strona, czyli ściana wschodnia miasta Gdańska nie ma nic.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
Zanim udzielę panu głosu proszę powiedzieć ile potrzebowałby pan procentowo 
jeżeli przyjmujemy, że ten basen to 10 mln zł to ile musiałby pan mieć z tego 
wsparcia prywatnego procent, żeby w ogóle ruszyć, próbować to spinać?  
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych  
Tutaj nie ma takiego magicznego procentu, który by oznaczał, że na pewno itd. 
Każde byśmy analizowali rozmowy i dofinansowania, bo gdzieś tam montaż się 
buduje. Taki najbardziej klasyczny to jest pewnie 50%, ale też nie chciałbym, żeby 
to oznaczało, że 49% nas już nie interesuje. Myślę, że tu trzeba by było się jakoś 
inaczej umówić, bo skoro widzimy, że jednak ruszył temat basenów w planach 
inwestycyjnych miasta, bo jest nowe podejście do tego i można za dużo mniejsze 
pieniądze uzyskiwać baseny to tutaj trzeba by było sobie po prostu ustalić to w taki 
sposób, że to co dzisiaj jest w Bazie Priorytetów Inwestycyjnych jest jedną 
kwestią, o czym opowiedziałem. Natomiast kolejne lokalizacje mogłyby być 
poszukiwane, jak to nazwaliśmy, na ścianie wschodniej, ale bardziej mówimy o 
Wyspie Stogi, o tej szeroko rozumianej Wyspie Stogi, o tym obszarze, gdzie też 
zaczynają pojawiać się inwestorzy i to co dzisiaj się dzieje przy współpracy czy pod 
koordynacją pana Alana Aleksandrowicza, czyli GARG-u, Invest Gda i tych 
kontaktów z inwestorami, będziemy też niejako w duchu aktualizacji z tego co 
wypracowano w 2011 roku po prostu szukać tych lokalizacji i partnerstw w tym 
miejscu. To jest rzecz, którą miasto może kontynuować jeśli chodzi o nasze 
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zamiary. Dzisiaj nie ma listy 10 lokalizacji na baseny i nie ma tam Stogów. Dzisiaj 
nawet nie chcemy wyświetlać większej ilości lokalizacji. Następny po Osowej jest 
SP 12. Czy na skutek tego, że będzie basen przy metropolitalnej w jakikolwiek 
sposób ta lokalizacja przy SP 12 może troszeczkę się przesuwać, bo już jest obszar 
rażenia szkoły metropolitalnej, z tym, że nasi partnerzy powiedzą, że w drugą 
stronę też jest pusto, mam na myśli Kolbudy i Pruszcz, ale chcę powiedzieć, że nie 
ma następnej lokalizacji, więc może powinniśmy sobie wpisać jako wniosek 
Komisji, żeby szukać lokalizacji po prostu w tym obszarze Wyspy Stogi szeroko 
rozumianej, bo to jest obszar, który się będzie rozwijał. Jest coraz lepiej 
skomunikowany. Dużo się tam wbrew pozorom dzieje i będzie działo. Poprawiamy 
tam komunikację tramwajową już dzisiaj, a będą jeszcze kolejne etapy, w związku 
z tym gdzieś tam powoli mogłaby się rodzić lokalizacja dla partnerstwa z 
inwestorami, którzy się tam pojawią, ale nie badamy tego partnerstwa procentem.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
Na pewno wniosek na koniec podejmiemy, a jeżeli mamy tutaj państwa 
przedstawicieli Przeróbki to będzie to tam dotyczyło.  
 
Radny Łukasz Hamadyk – członek Komisji 
W międzyczasie rozmowy moja wypowiedź się troszeczkę skurczyła, dlatego, że 
państwo na ten temat dużo powiedzieli. Zgłaszając do naszego przewodniczącego 
ten temat, abyśmy w tym roku zajęli się rozmową na temat basenów miałem 
głownie na myśli tą część okręgu 1 i Śródmieścia, gdzie brakuje tych basenów. 
Wiedziałem również, że dyrekcja szkoły jest bardzo otwarta na to, żeby u siebie 
taki basen powstał i jeśli chodzi o budowę tam basenu to też jestem orędownikiem 
tego, ponieważ wiemy, że po pierwsze to świetna lokalizacja, która coraz bardziej 
jest otwarta dla ludzi, będzie jeszcze bardziej, ale jak patrzymy na tą mapkę na 
okręg 1 to wygląda kulawo. Jak pan mówił, że nie będzie szans aby toczyć tą kulę 
śnieżną w kierunku rozbudowy, budowy basenu właśnie w tamtym rejonie to ja już 
jestem usatysfakcjonowany i nie muszę na ten temat za dużo mówić, aczkolwiek 
jest jeszcze druga taka lokalizacja, chociaż ta, nie ukrywam, na Przeróbce jest mi 
bardziej znana, ponieważ wiem, że wcześniej już były rozmowy na ten temat i 
naprawdę warto do tego powrócić. Chciałem zapytać też o Brzeźno, bo to też jest 
lokalizacja, która wiadomo, pierwszy jest podzielony na pół naturalnie przez kanał 
i basen na Przeróbce zaspokajałby pewnie tą część mieszkańców, ale chciałbym się 
dowiedzieć czy wizja, można to też nazwać basenem, czy wizja w Brzeźnie tego 
Aquaparku jeszcze istnieje, bo jeśli tak, to nie ma sensu rozmawiać tutaj o basenie 
i skupić się tylko na tej kwestii Przeróbki. Nie wiem jak wygląda w Brzeźnie? Czy 
coś wiadomo o ewentualnej pływalni, basenie, czy tym właśnie Aquaparku, który 
jak jeszcze mało się interesowałem tymi sprawami, którymi interesuję się teraz 
będąc tutaj, to słyszałem i nie wiem, czy ten temat w jakiś sposób funkcjonuje? 
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych  
Temat w ogóle Aquaparku w pasie nadmorskim, tak byśmy go pokrótce 
sprecyzowali, bo to też jest duży obszar, to jest temat, który ciągle jest czynny i 
miasto przy okazji rożnych targów i informacji do tego wraca, ale też chciałbym 
powiedzieć, że nie martwiłbym się podziałem okręgu rzez rzekę, bo za moment 
tunel oddamy pod Martwą Wisłą i tutaj już będzie wbrew pozorom komunikacja i to 
taka konkretna, wręcz powiedziałbym długo wyczekiwana i dobrze, że nam uda się 
to zrealizować. Natomiast to też jest etap tej analizy, która jest podejmowana czy 
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któraś z tych lokalizacji jaką ma siłę rażenia. Jak jest tunel pod Martwą Wisłą to 
lokalizacja zarówno w Brzeźnie, pewnie w innej formule czy Aquaparku, albo na 
Stogach w takiej formule partnerskiej, przez tunel obsługuje dużo większy obszar, 
ale to są rzeczy, które ciągle mamy gdzieś z tyłu głowy. Partnerstw też bym nie 
traktował w kategorii jakiś rzeczy na przyszłość, bo one w każdej chwili mogą się 
rozwijać. Pytanie tylko czy się pojawi partner, jaki, jaki będzie miał biznesplan na 
tą operację i jak miasto może w tych realiach wejść w ten temat, bo to są różne 
rzeczy, albo terenem, albo jakimś innym partnerstwem. To wszystko jest zależne 
od już każdego szczegółu. Tutaj trudno jest nawet te lokalizacje rozpatrywać w 
taki sam sposób, bo każda z nich będzie indywidualnie analizowana. Na pewno 
oddanie tunelu też uatrakcyjni obie lokalizacje.   
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
Dziękuję. Czy jeszcze są jakieś pytania?  
 
Radny Jaromir Falandysz – członek Komisji 
Czy w ogóle możemy marzyć w jakiejś perspektywie w Gdańsku o basenie 
olimpijskim 50 metrowym?    
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
To był temat sprzed 10 lat przy ul. Kocurki były takie plany. Pani dyrektorze 
Trojanowski proszę.  
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Mówicie państwo o społecznym wymiarze basenów, ale kolega radny poruszył 
sprawę sportową. Nasze biuro zajmuje się przede wszystkim sportem i to sportem 
olimpijskim i żeby państwu przybliżyć jaka to jest różnica to powiem tak, że za 
ubiegły rok w rywalizacji sportu młodzieżowego w pływaniu w Gdańsku punktują 4 
kluby. Najlepszy jest AZS, który zdobył 50 pkt., a liderem w Polsce jest Śląsk 
Wrocław, który zdobywa 800 pkt. I to jest ta różnica. Na drugim miejscu jest 
Oświęcim, na trzecim Szczecin, na czwartym Warszawa. Mają lepszą młodzież? 
Lepszych trenerów? Być może, ale na pewno mają baseny 50 metrowe. My się w 
Gdańsku nie dochowamy żadnego mistrza olimpijskiego, mistrza świata, mistrza 
europy. Boję się, że nawet reprezentanta Polski nie dochowamy się, bo nie mamy 
basenów olimpijskich 50 metrowych. One są bardzo drogie w utrzymaniu, w 
budowie i utrzymaniu. Przymierzała się do tego Akademia Wychowania Fizycznego. 
Przymierzał się do tego Uniwersytet, ale im się to wszystko nie kalkulowało. 
Natomiast w Olsztynie zrobiono tam taki manewr, nazwijmy to projekt „londyński”, 
bo w Londynie budowano baseny na Igrzyska o wymiarach olimpijskich, na takim 
basenie nie można prowadzić nauki pływania, bo on jest głęboki. Natomiast tam 
przeprowadzono projekty z podnoszonym dnem i w momencie, kiedy są zawody, 
albo szkolenie zawodowców to jest to 50 metrowy, a w momencie, kiedy jest 
otwarty dla społeczeństwa są dwa 25 metrowe baseny, gdzie dwa razy więcej ludzi 
może korzystać z takiego obiektu. Z tego co wiem to basen 50 metrowy na razie nie 
jest brany pod uwagę.  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku  
To jest mniej więcej 8 razy wyższy koszt utrzymania niż 25 metrowy. To jest 
kwestia objętości wody, kwestia powierzchni.   
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Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Dzisiaj każdy szuka jeszcze jakiegoś jacuzzi, jakiś innych, żeby utrzymać to.    
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku  
Musi być basen rozgrzewkowy. Żeby zorganizować zawody to musi być drugi basen 
25 metrowy. Parking, miejsca. To się robi całe wielkie przedsięwzięcie i trzeba 
mieć tego pełną świadomość, tak jak dyrektor Trojanowski mówił.    
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Myśmy się przymierzali z Akademią Wychowania Fizycznego i uniwersytetem, z 
pieniędzmi z Ministerstwa, ale ten montaż finansowy niestety nie udał się.  
 
Pan Adam Maksim – Kierownik Referatu Sportu w Biurze Prezydenta ds. Sportu       
Sytuacja jest taka, że znacznie mniejsze ośrodki niż Gdańsk, a nawet Gdańsk w 
ujęciu metropolitalnym takie baseny 50 metrowe posiadają. Wspomniany tutaj 
Olsztyn, Ostrowiec Świętokrzyski, Dębica, Szczecin, Oświęcim. U nas w metropolii, 
a w ujęciu 200 km takiego basenu nie ma. Pani mówiła o pustej plamie na mapie 
Gdańska to na mapie Polski jest pusta plama na Pomorzu.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
Chciałbym wrócić jeszcze do Przeróbki. Tam jest potężna firma. Tam jest baza 
kontenerowa, która się rozwija.  
 
Pani Elżbieta Żmijewska – była Przewodnicząca Rady Osiedla Przeróbka  
Buduje drugi terminal, rozbudowuje się. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
Gdyby się wybrali przedstawiciele Komisji, czy w imieniu Komisji to warto by było 
chyba?  
 
Pan Sławomir Sieradzki – Przewodniczący Zarządu Rady Osiedla Przeróbka 
Myślę, że tak.  
 
Pani Elżbieta Żmijewska – była Przewodnicząca Rady Osiedla Przeróbka  
Uważam, że tam jest mnóstwo przedsiębiorstw, nie tylko ta baza kontenerowa. W 
tej chwili zakład PERN, który mieści się na Krakowcu, buduje zbiorniki. Właśnie 
Port Północny rozbuduje się bardzo i to duże firmy się tam rozbudowują. Zbiorniki 
paliw powstają właśnie w Porcie Północnym między terminalem kontenerowym i 
Kapitanatem Portu. Następnie zbiorniki powstaną na terenie Siarkopolu, czyli to też 
baza PERN buduje i będą stanowiły magazyn paliw dla całego kraju. Tych dużych 
zakładów jest dużo. Są Fosfory. Buduje się duże centrum logistyczne na 170 ha, 
gdzie będą magazynowane wszystkie towary, które będą sprowadzane droga 
lądową, albo tez morską i tam będą przeładowywane. Rozbudowuje się kolej czyli 
transport kolejowy. Mieszkańcy za ten rozwój, gdzie są tacy inwestorzy, którzy 
mogliby nas, nie wiem w jaki sposób, ale na pewno będą korzystać, bo 
skomunikowanie jest fantastyczne. Oprócz tego wracając do sportu są kluby 
wioślarskie, które też by skorzystali ci wszyscy, którzy przychodzą.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
Proszę panią z korzystania z basenu to nie ma problemu.      



17 
 

Pan Sławomir Sieradzki – Przewodniczący Zarządu Rady Osiedla Przeróbka 
Nasze dzieci ze Szkoły Podstawowej 61 i dzieci ze Stogów, które chodzą do 61 
jeżdżą na basen na Chełm.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
Przy tej szkole jest miejsce na basen?    
 
Pani Elżbieta Żmijewska – była Przewodnicząca Rady Osiedla Przeróbka  
Tak. Jest teren miasta. Dojazd komunikacją miejską i samochodową jest 
rewelacyjny. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
Przyjmujemy jako komisja ten punkt do realizacji. Zaczniemy do Prezydenta 
Bojanowskiego. W każdym razie przyrzekam, że nie przejdziemy od tak sobie nad 
tym tematem państwa dzielnicy i basenie. Na pewno się wybierzemy, jeżeli będzie 
trzeba to nawet pojedziemy po tych biurach z dyrektorami żeby porozmawiać.   
 
Radny Jaromir Falandysz – członek Komisji 
Jeszcze ten wniosek na koniec do Prezydenta, żeby przeanalizował lokalizacje 
basenów w Gdańsku. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
Trzymamy się Przeróbki i szkoły 61.  
 

USTALENIA KOMISJI – WNIOSEK 
 
                    Komisja Sportu Rady Miasta Gdańska zwraca się z prośbą do Pana 
Prezydenta o rozważenie możliwości budowy basenu przy Szkole Podstawowej nr 61 
w Gdańsku Przeróbce. 
 
Wniosek został podjęty przez Komisję w wyniku przeprowadzonego głosowania, 
jednogłośnie  – 4 głosami za. 

 
Wniosek nr 4-2/1-1/2015 stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku  
Tu jest wniosek słuszny, że nie koniecznie trzeba powiązać obiekt ze szkołą. Może 
powstać w innej lokalizacji.  
 
Pani Elżbieta Żmijewska – była Przewodnicząca Rady Osiedla Przeróbka  
Oczywiście, tylko mamy poparcie takie, że jest bardzo duże zainteresowanie. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
Dyrektorze Paszkowski jak się uda namówić ludzi i będzie 5-8 mln to będziemy 
robili przy szkole. Jeżeli będzie jakaś możliwość więcej to wolnostojący.   
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku  
Musimy mieć świadomość, że biznes w to nie wejdzie, gdyż inwestycje typu 
pływalnia to bilety musiałyby być rzędu 25 zł za wstęp, żeby to się spięło, bo 
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panowie, którzy to opracowanie robili czyli Invest Gda rozmawiali z nami na temat 
kosztów i bilansu tego, więc wiem, że mówili o tym, że w przypadku, gdyby to się 
miało spiąć biznesowo to musiałby być na poziomie 25 zł wstęp.  
 
Pani Elżbieta Żmijewska – była Przewodnicząca Rady Osiedla Przeróbka  
Ja chodzę na Chełm, gdzie wejście kosztuje 40 zł, bo to są ćwiczenia w wodzie na 
rowerach i to tyle kosztuje. 
 
Radny Jaromir Falandysz – członek Komisji 
25 zł to jest do przyjęcia dla wielu ludzi. Chodzę na Start przed 6 rano i jest 
mnóstwo ludzi.   
 
Pani Elżbieta Żmijewska – była Przewodnicząca Rady Osiedla Przeróbka  
Proponuję przedłużyć funkcjonowanie basenów, bo tak jak są siłownie, które są 
czynne 24 godziny to basen… 
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku  
Mamy od 7 do 22. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu  RMG   
Wykorzystaliśmy cały porządek. Został punkt sprawy wniesione, wolne wnioski.  
 

PUNKT  - 6 
 

Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 
 

Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu  RMG   
Zaplanowaliśmy na 24 czerwca wizytę na Generale Zaruskim i ewentualnie 
wypłynięcie, ale już jest zajęty i pierwszy wolny termin to jest 17 lipca.  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku  
Podtrzymujemy ten termin?  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu  RMG   
Podtrzymujemy. Chcielibyśmy zaproponować to całej Radzie Miasta. 
 
W związku z tym, że nie było więcej spraw wniesionych oraz wolnych wniosków 
Przewodniczący podziękował wszystkim za uczestniczenie w obradach i na tym 
posiedzenie zakończono – godz. 17:20. 
 

Przewodniczący 

Komisji Sportu RMG 

 

Mirosław Zdanowicz 

 

Protokół sporządziła: 
Joanna Świeczkowska  




